
Verslag vergadering  

Vaste Commissie van Advies Gemeenschapscentrum / Bibliotheek 

woensdag 8 maart 2023 / GC ‘de Mena’ 
 

Aanwezig : Jos Lemberechts (voorzitter), Maurice Heymbeeck, Jos Geleyns, Pol Morissens, 

Daniel Van Herck, Raf Van de Velde (cultuurbeleidscoördinator), Jasper Mispelters 

(bibliothecaris - verslaggever). 

 

Verontschuldigd: Beiden last-minute verontschuldigd wegens privéomstandigheden: 

Patrick Vervoort (schepen Cultuur-Bibliotheek), Mia Perdieus. 

 

 

1. Kennismaking nieuwe bibliothecaris 

 

Voorstellingsronde van alle aanwezige leden en tot slot Jasper Mispelters, bibliothecaris sinds 

27/06/2022. 

 

2. Goedkeuring verslag vergadering VCA 06/04/2022 

 

Het verslag van de vergadering van 06/04/2022 wordt unaniem goedgekeurd. 

 

De betrokken diensten bedanken de leden van het VCA voor hun betrokkenheid, inzet en 

samenwerking. 

De leden van het VCA prijzen de voorbije editie van de Avond van de Culturele Vrijwilliger. 

 

3. Jaarverslag 2022 cultuur 

 

Toelichting van het jaarverslag. 

2022 was het eerste (min of meer) post-corona jaar. De effecten van de pandemie en de 

onvoorziene energiecrisis blijven echter voor alle cultuurcentra voelbaar.  

Niettemin kan worden teruggeblikt op een beter jaar, de bezoekers vinden opnieuw de weg 

naar GC ‘de Mena’. 

 

Vragen & antwoorden 

 

Vraag: 

Hoe zit het met de bezettingsgraad bij voorstellingen in het voorbije jaar en worden er 

politieke vragen gesteld? 

 

Antwoord: 

Zoals overal in de Vlaamse cultuurcentra verkopen nog steeds niet alle voorstellingen altijd 

uit. Naambekendheid van artiesten is hierin een bepalende factor. Anderzijds speelt corona 

nog een rol, mensen blijven voorzichtig, een gedeelte vond ook de weg nog niet terug. 

Bovendien kwam daar in 2022 nog een energiecrisis bij, waardoor mensen meer bewuste 

keuzes maken. Een andere algemene trend is dat mensen later beslissen om een voorstelling 

bij te wonen. Er is een duidelijke evolutie merkbaar dat er de avond van de voorstelling 

steeds ook nog tickets worden verkocht, dit was voordien veel minder het geval. Algemeen 

kan GC ‘de Mena’ evenwel tevreden zijn, mensen vinden tijdens het nieuwe seizoen 

opnieuw hun weg naar de voorstellingen. 

 

Sinds de opstart is er een constructieve samenwerking met het lokale bestuur en de entiteiten 

van het AGB Rotselaar (directiecomité en raad van bestuur). 

Rekening houdende met de infrastructurele capaciteit, de productionele en financiële 

mogelijkheden van GC ‘de Mena’ dient dit steeds in het achterhoofd te worden gehouden 

met betrekking tot het algemene rendabiliteitsverhaal. 



Doelstelling blijft om aan inwoners van Rotselaar dicht bij huis een volwaardig, kwalitatief 

cultureel aanbod in eigen beheer aan te bieden en de culturele infrastructuur te benutten 

om het lokale gemeenschapsleven verder te bevorderen en te promoten door het enerzijds 

organiseren van voorstellingen in eigen beheer en het anderzijds stimuleren en promoten van 

participatieve initiatieven. 

 

Steeds wordt er gewerkt binnen de goedgekeurde cultuurbudgetten van het meerjarenplan 

van de gemeente en het AGB Rotselaar. De ‘beperkte’ mogelijkheden van GC ‘de Mena’ 

bekijken wij als een troef, die maakt dat er creatief moet worden omgesprongen met het 

programmeren van voorstellingen.  Dit wordt trouwens ook ervaren door zowel artiesten die 

langskomen als onze bezoekers die VERDIEP 2 sterk waarderen ten opzichte van andere 

locaties omwille van het unieke intieme karakter. GC ‘de Mena’ is binnen het culturele 

werkveld ondertussen gekend om kansen te bieden aan talenten die hun eerste stappen 

zetten op de planken, die hun eerste theatertour spelen. Een mooi voorbeeld is Nele 

Bauwens (opnieuw te zien eind maart 2023). Kansen geven, onderhouden van contacten 

maakt het op alle vlakken (productioneel, financieel) veel makkelijker om verder samen te 

werken met artiesten die ondertussen in grote cultuurhuizen spelen. Zij komen graag nog 

eens terug naar GC ‘de Mena’.  

 

Vraag: 

Voorziet de gemeente ook herbruikbare bekers om uit te lenen bij evenementen? 

 

Antwoord: 

De gemeente leent zelf geen herbruikbare bekers uit. Wel lanceerde de gemeente via dienst 

evenementen de mogelijkheid tot een voordelige samenaankoop voor verenigingen en 

lokale instanties. Verschillende lokale actoren gingen hierop in. Bovendien sloot de 

gemeente een overeenkomst met Interleuven waardoor lokale actoren tegen een voordelig 

tarief via Interleuven herbruikbare bekers kunnen ontlenen en laten wassen. 

Bij activiteiten en evenementen binnen de culturele infrastructuur (‘de Mena’, ‘de Jack-Op’) 

is dit minder van toepassing, hier wordt veelal met glas gewerkt. 

 

Het jaarverslag cultuur 2022 wordt unaniem goedgekeurd. 

                   

4. Programma 2023-2024 cultuur 

 

Toelichting van het nieuwe programma. 

Wijzigingen: 

De Raad van Bestuur van het AGB Rotselaar besliste om de drankprijzen te indexeren (naar 

analogie van andere prijsindexaties binnen Vrije Tijd). Sinds 1 januari 2023 gelden de nieuwe 

dranktarieven tijdens de voorstellingen op VERDIEP 2 en ook tijdens de activiteiten van de 

bibliotheek. 

Wie recht heeft op het sociaal tarief krijgt vanaf volgend seizoen 35 procent korting (in plaats 

van 30 procent)  bij de aankoop van kaarten voor voorstellingen (geldt ook voor de 

abonnementen). Dit naar analogie bij aankopen voor sport- en jeugdinitiatieven. 

 

Vragen & antwoorden 

 

Vraag: 

Hoe gaat de programmatie juist in zijn werk? 

 

Antwoord: 

VERDIEP 2 brengt steeds een mix (muziek / theater / tentoonstelling / humor / cabaret) aan 

cultuurvoorstellingen voor volwassenen, kinderen en scholen. Daarnaast worden er binnen 

de programmatie van VERDIEP 2 specifieke voorstellingen en activiteiten georganiseerd 

tijdens de seniorenweek en tijdens de Buitenspeeldag. Met derde instanties (bv. theater 

Spoor 6) onder de titel ‘Partner van VERDIEP 2’ wordt er samengewerkt. 



Ten slotte is er de structurele samenwerking met de IGCS (Intergemeentelijke Culturele 

Samenwerking) tussen Aarschot, Scherpenheuvel-Zichem, Rotselaar, Holsbeek en 

Begijnendijk. Rekening houdende met de productionele mogelijkheden en financiële 

middelen wordt er telkens een zo verscheiden (verschillende cultuurvormen, bekende namen 

en talenten) mogelijk seizoen geprogrammeerd. Dit gebeurt via prospectie van 

voorstellingen, contact met artiestenbureaus, rechtstreeks met artiesten en via samenwerking 

met lokale actoren en cultuurspelers. 

 

In 2022 werd er ook extra ingezet op kunst in het straatbeeld te brengen. Installatie 

kunstwerken ‘De Hagelander’ aan het bezoekerscentrum in Wezemaal en ‘Siska van 

Rotselaar’ in Rotselaar centrum. Daarnaast waren er de street-art realisaties (tunnel 

Duitsveldbaan en Tour Elentrik editie). Het street-art project wordt de komende twee jaar 

verder gezet met participatieve street-art edities van Tour Elentrik. 

Omwille het blijvend investeren en promoten in lokale kunst en het organiseren van 

tentoonstellingen (MENART, Art meets Art, Kunstroute Hageland, Kunstroute Werchter, …) 

stellen we vast dat het aantal participerende aanvragen voor het organiseren van lokale 

tentoonstellingen in ‘de Mena’ en in ‘de Jack-Op’ de voorbije jaren in stijgende lijn gaat 

waardoor er voor de betrokken gemeenschapscentra een extra meerwaarde wordt 

gecreëerd. 

 

Het programma 2023-2024 wordt unaniem goedgekeurd. 

 

5. Jaarverslag 2022 bibliotheek 

 

Toelichting van het jaarverslag. 

In de zomer werd gestart met de aanpak van een oud zeer: de afvoer van 

verouderde/versleten materialen. Een deel daarvan is nog geschikt voor de boekenverkoop 

die (vermoedelijk) in de loop van het najaar van 2023 zal worden georganiseerd. Verder 

wordt een selectie gemaakt tussen wat naar het containerpark moet of eventueel nog 

geschikt is voor scholen of rusthuizen. 

 

Ook werd de band met de scholen aangehaald. Bibmedewerkers gingen langs bij elke 

lagere school in Rotselaar om het aanbod en de werking toe te lichten, en te luisteren hoe 

deze beter kunnen worden afgestemd op de noden van de leerkrachten en kinderen. 

Daarnaast was er ook contact met het Montfortcollege om hen eindelijk te betrekken bij de 

bibliotheek. Dit wordt nog concreet gemaakt voor volgend schooljaar. 

 

Tot slot waren er de herinrichting van de jeugdafdeling – met veel positieve commentaren 

van bezoekers – en de overgang naar nieuwe leveranciers (boeken en strips) om het 

aanbod van de bib te optimaliseren. 

 

Vragen & antwoorden 

 

Vraag: 

Is de uitleen van e-boeken populair bij de bib van Rotselaar? 

 

Antwoord: 

Op dit moment zijn er twee manieren om e-boeken uit te lenen: enerzijds fysiek, in de 

bibliotheek zelf, op een toestel van de bib. Deze manier is zeer populair, vooral voor genres 

die goed weglezen (chicklit, thrillers …). Voor klassieke literatuur wordt deze optie minder 

gebruikt, dan blijven mensen fysieke exemplaren verkiezen. 

 

Anderzijds is er de ‘cloudLibrary’, een digitaal initiatief op Vlaams niveau. Hier vinden relatief 

weinig mensen de weg naartoe. Vaak gaat het dan om het mindere aanbod, maar ook 

doordat het minder gebruiksvriendelijk is (althans voor e-readers). 

 

 



Vraag: 

Over hoeveel budget voor de aankoop van boeken beschikt de bibliotheek? 

 

Antwoord: 

De bibliotheek beschikt voor 2023 over ongeveer 60.000 euro voor de aankoop van nieuwe 

materialen. Vanaf 2024 daalt dit weer naar ongeveer 40.000 euro. Bij de evaluatie van het 

Meerjarenplan vroeg de bibliotheek om deze verhoogde middelen om de verouderde 

collectie (vooral bij de jeugd) op te frissen. 

 

Vraag: 

Hoe werkt het Taalpunt juist? 

 

Antwoord: 

Het Taalpunt werd in Rotselaar opgericht in 2017, toen dit initiatief net kwam overwaaien 

vanuit de provincie Antwerpen. Sindsdien is hier echter geen opvolging aan gegeven, met 

als resultaat dat het Taalpunt nu vrijwel non-actief is. 

 

Om dit nieuw leven in te blazen werd onlangs een opleiding gevolgd. Eerste stappen in het 

voorjaar van 2023 zijn in samenspraak met dienst Bevolking en OCMW in kaart brengen welke 

noden leven in de gemeente Rotselaar. Welke andere talen worden hier vooral gesproken? 

Is er vooral behoefte aan taalcursussen, eerste leesboekjes of eerder een praatmoment in 

een veilige omgeving? 

Binnenkort woont een bibmedewerker ook een opleiding bij rond Taalpunt voor jongeren en 

kinderen. Uit gesprekken met de Rotselaarse lagere scholen bleek immers dat leerkrachten 

steeds vaker anderstalige nieuwkomers in hun klas krijgen en nood hebben aan 

ondersteuning bij de opvang en begeleiding van zulke kinderen. 

 

Het jaarverslag bibliotheek 2022 wordt unaniem goedgekeurd. 

 

6. Programma bibliotheek 2023-2024 

 

Toelichting van het nieuwe programma. 

 

Het programma van de bibliotheek voor 2023-2024 wordt unaniem goedgekeurd. 

 

 

7. Advies jaarverslagen 2022 en programma’s 2023-2024 Cultuur-Bib  

 

Na bespreking en toelichting van de jaarverslagen 2022 en programma’s 2023-2024 van 

cultuur en bibliotheek geeft de Vaste Commissie advies bibliotheek/gemeenschapscentrum 

unaniem een gunstig advies voor deze agendapunten. 

 

8. Volgende VCA vergadering  

 

Wordt later meegedeeld. 

 


